
Spm. nr. S 828

Til miljøministeren (21/11 03) af:

Jørn Jespersen (SF):

»Hvornår blev Miljøministeriet første gang opmærksom på planerne om at flytte den egentlige beslutningsproces 

vedrørende revisionen af EU's kemikaliepolitik og -lovgivning fra Miljøministerrådet til Konkurrenceevnerådet, og 

hvilke reaktioner fra Miljøministeriet til Statsministeriet og andre har disse planer givet anledning til?«

Svar (28/11 03)

Miljøministeren (Hans Christian Schmidt):

Miljøministeriet modtog den 13. oktober kopi af det italienske formandskabs brev af 10. oktober til stats- og 

regeringscheferne vedrørende den europæiske kemiske industri. I brevet bekræfter formandskabet dets opfattelse 

hvorefter Rådet (konkurrenceevne) bør spille en ledende rolle i behandlingen af forslaget om kemikalier.

Drøftelser af EU’s ny kemikaliepolitik forud for fremlæggelsen af forslaget fra Kommissionen havde løbende fundet 

stedt i Rådet (konkurrenceevne) parallelt med drøftelserne i Rådet (miljø).

Miljøministeriet tog formandskabets brev til efterretning udfra den betragtning, at det er formandskabets prærogativ at 

tilrettelægge arbejdet i Rådet.
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